

The Development of Political System of Zanzibar, from 1951 - 2010	العنوان:
مجلة جامعة السودان المفتوحة	المصدر:
جامعة السودان المفتوحة - إدارة البحوث والتخطيط والتنمية	الناشر:
Makame, Haji Nyange	المؤلف الرئيسي:
ع5	المجلد/العدد:
نعم	محكمة:
2015	التاريخ الميلادي:
ديسمبر	الشهر:
152 - 154	الصفحات:
754063	رقم MD:
بحوث ومقالات	نوع المحتوى:
English	اللغة:
HumanIndex, EcoLink	قواعد المعلومات:
النظام السياسي ، التطور ، زنجبار	مواضيع:
http://search.mandumah.com/Record/754063	رابط:

The Development of Political System of Zanzibar, from 1951-201

**A Thesis Submitted in fulfillment of the Requirement for PhD
of Philosophy in History, Education Program, 2014.**

Haji Nyange Makame

تطور النظام السياسي في زنجبار في الفترة من 1951م-2010م

رسالة مقدمة لنيل درجة الدكتوراه في علم التاريخ، 2014م

حاجي نيانج مكامي

Abstract

This study presented The Development of Political System in Zanzibar between 1951-2010. It analyzed the development of political trends and events of Zanzibar from British Protectorate to the Post Revolution Zanzibar. Also the study, on the other hand, traced back on electoral behavior and democracy in post-colonial Zanzibar before and after the 1964 Revolution. The study conducted in Urban West Region of Unguja, also explored the democratization process in Zanzibar. Data was collected through Questionnaires for 300 respondents, oral Interviews for 100 respondents and documentation reviews. SPSS 17.0 Statistics software was used for data analysis and results presentation. The study also explored tentatively the background on which the pre-revolutionary political parties were being formed; operating and how long they survived, why they were perished once after the revolution, and more importantly their influence on the newly established political parties in post revolution. As a matter of fact, the study has contextualized the violence; mass killing as well as property confiscation occurred as a result of every general election in Zanzibar and to what extent political reconciliation was used to achieve peace and harmony, and how far had been attained by the government,

NGOs, international institutions and other stake holders who were masterminded in peace and democracy. It also explored on how far the Government of National Unity "GNU" was formed and to what extent has succeeded or failed to achieve her embryonic objectives, what type of challenges it faced as well as its obligations in the reconstruction of modern Zanzibar under multiparty system, in a bid to construct harmonious and well organized society in Zanzibar, GNU should remain as functional mechanism to stabilize racism problem in Zanzibar, hence the Development of Political System in Zanzibar from 1951-2010 as our main topic we have researched for.

المستخلص

تناولت هذه الدراسة تطور النظام السياسي في زنجبار في الفترة من 1951 - 2010م. قامت الدراسة بتحليل الاتجاه السياسي وأحداث زنجبار منذ الحماية البريطانية إلى عقب الانتفاضة في زنجبار. هذه الدراسة ومن جانب آخر، عادت إلى الوراء وتابعت السلوك الانتخابي والديمقراطية في فترة ما بعد احتلال زنجبار - قبل وبعد ثورة 1964م. هذه الدراسة التي أجريت في الريف الغربي لإقليم أنقوجا، استكشفت العملية الديمقراطية في زنجبار. أخذت الدراسة معلومتها عن طريق استبانات لعدد 300 "ثلاثمائة" مستجيب، ومقابلات شفوية مع 100 "مائة" مستجيب مع استعراض الوثائق، واستخدم البرنامج الحاسوبي الحزم الإحصائية للعلوم "SPSS" النسخة رقم "17"، لتحليل البيانات وعرض النتائج. كذلك استكشفت الدراسة مبدئياً الخلفية التي قامت عليها الأحزاب السياسية لما قبل الثورة؛ عملياتها والفترة التي استمرت فيها، ولماذا هلكت دفعة واحدة بعد الثورة، وأهم من ذلك تأثيرها على الأحزاب السياسية التي نشأت بعد الثورة. وفي الواقع تناولت الدراسة في سياقها العنف والقتل الجماعي، وكذلك نهب الممتلكات الذي كان يحدث كنتيجة لكل انتخابات عامة في زنجبار، وإلى أي مدى استخدم الصلح السياسي لبسط السلم والوثام، وإلى أي مدى تحقق ذلك بواسطة الحكومة، والمنظمات غير الحكومية، والمؤسسات العالمية، وأصحاب المصالح الآخرين الذين كانوا العقل المدبر في الديمقراطية والسلام، إضافة

لذلك إلى أي مدى تم تكوين حكومة الاتحاد الوطني وإلى أي مدى نجحت أو فشلت في تحقيق أهدافها الحزبية، وما هو نوع التحديات التي واجهتها في تحقيق التزاماتها في إعادة بناء زنجبار الحديثة تحت نظام متعدد الأحزاب من عرض لبناء مجتمع متجانس وعالي التنظيم في زنجبار.

يجب أن تظل حكومة الاتحاد الوطني كميكانية فعالة لمعالجة المشاكل العرقية في زنجبار، وبالتالي تطور

النظام السياسي في زنجبار من الفترة ما بين 1951 - 2010م، وهذا هو موضوع البحث الأساسي.